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§ 1  Godkännande av dagordningen, val av justerare 

och tid för justering, anmälan av protokoll från förra 

mötet 

Dagordningen godkändes. Protokollet justeras av ordföranden 

och vice ordföranden fredag den 13 maj. 

 

Protokollet från rådets möte den 4 april 2016 anmäldes och lades 

till handlingarna. 

 

§ 2  Ärenden till nämndsammanträdet torsdag den 19 

maj 

Ärende nr 3: Mattcurling och boule som inomhusaktiviteter i 

Farsta 

Rådet var missnöjd med förvaltningens svar och påtalade att det 

inte framgår varför det inte går att inhysa matcurling och 

boulebanor i Farsta sim- och idrottshallar. Rådet överlämnade en 

kortfattad skrivelse över den utrustning som är erforderlig för att 

utöva matcurling. Av skrivelsen framgår hur stort utrymme som 

krävs för att utöva aktiviteten. ”Tillsammans behövs en yta som 

är två meter bred och tre meter lång” – se bilaga 1.  

 

Rådet bad förvaltningen att ordna ett möte och bjuda in 

representanter från nämnden och idrottsnämnden för att 

tillsammans med representanter från förvaltningen och rådet 

besöka Farsta sim- och idrottshallar och på plats kunna utröna 

möjligheterna att ordna matcurling och boule som 

inomhusaktiviteter. Förvaltningen lovade att återkomma i frågan. 

 

Ärende nr 7: Är medborgarbudgetprocessen förenlig med 

kommunallagen  

Rådet hade inget att erinra. 

 

Ärende nr 10: Upprustning av parkmiljön vid Forsen i Farsta 

strand 

Rådet tyckte att förslaget var bra, men var samtidigt kritisk till 

beräknad kostnad som de ansåg var orimligt hög. Förvaltningen 

höll med om att den tänkta upprustningen är kostsam, men 

betonade samtidigt att kostnaden i sig inte är hög i sammanhanget 
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det vill säga det är den rådande prissättningen på marknaden som 

gäller.  

 

Ärende nr 14: Tertialrapport 1 2016  

Rådet anmärkte att de ej hade fått tagit del av ärendet och kunde 

därför inte lämna synpunkter. Rådet bad därför förvaltningen att 

ärendet ska tas upp vid kommande rådsmöte den 7 juni. 

Förvaltningen svarade att så ska ske och beklagade samtidigt att 

ärendet inte hade skickats ut till rådet.  

 

Ärende nr 15: Låt fler forma framtiden! (SOU 2016:5) 

Rådet framförde att de ställer sig kritiska till att folkmotion ska 

ersätta medborgarförslag. Rådet ansåg att möjligheten att lämna 

medborgarförslag ska kvarstå. Rådet menade att det ger 

medborgarna möjlighet till inflyttande i den demokratiska 

processen på ett förhållandevis enkelt sätt i jämförelse med 

föreslagen folkmotion, vilken är en förhållandevis omständlig 

och resurskrävande process.  

 

Rådet var även kritisk till att inte målgruppen äldre och 

pensionärsråd omnämns på sidan 5 i tjänsteutlåtandet, där 

skrivelsen endast tar upp delaktighet och inflytande för personer 

med funktionsnedsättning. Rådet menade att man inte ska 

glömma bort målgruppen äldre vilken är en stor och viktig grupp 

i samhället varför även pensionärsråd bör nämnas i 

sammanhanget. 

 

Ärende nr 16: Personalpolicy för Stockholms stad 

Rådet hade inget att erinra. 

 

Ärende nr 18: Rapportering till IVO av ej verkställda beslut för 

kvartal 1 år 2016 

Rådet hade inget att erinra. 

 

Ärende nr 20: Uppföljning av utförare i enskild regi 2015 

Rådet hade inget att erinra. 
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Ärende nr 23: Demokratirådets sammanträde den 19 april 2016 

Rådet hade inget att erinra. 

 

Ärende nr 30: Lex Sarah i kommunal verksamhet 

Rådet har inte givits möjlighet att del av ärendet. Rådet var väl 

medveten om att det råder sekretess i ärendet och ska avhandlas 

på nämndens slutna del. Rådet framförde dock att generella 

missförhållanden som rör målgruppen äldre kan vara av intresse 

för rådet att ta del av. Per-Ove Mattsson svarade att förvaltningen 

gör sammanställningar av aktuella missförhållanden och att rådet 

möjligtvis skulle kunna få ta del av sammanställningarna. Per-

Ove bad att få fundera på frågan och därefter återkomma med 

besked till rådet huruvida det är möjligt att på ett enkelt sätt få 

fram statistik som inte bryter mot sekretesslagstiftningen och som 

rådet kan få ta del av.  

 

Ärende nr 31: Lex Sarah i entreprenaddriven verksamhet 

Rådet har inte givits möjlighet att del av ärendet. Rådet var väl 

medveten om att det råder sekretess i ärendet och ska avhandlas 

på nämndens slutna del. Rådet framförde dock att generella 

missförhållanden som rör målgruppen äldre kan vara av intresse 

för rådet att ta del av. Per-Ove Mattsson svarade att förvaltningen 

gör sammanställningar av aktuella missförhållanden och att rådet 

möjligtvis skulle kunna få ta del av sammanställningarna. Per-

Ove bad att få fundera på frågan och därefter återkomma med 

besked till rådet huruvida det är möjligt att på ett enkelt sätt få 

fram statistik som inte bryter mot sekretesslagstiftningen och som 

rådet kan få ta del av. 

 

§ 3  Dagens gäst 1: Mårten Lindskog, projektledare: 

Hemtjänstutredningen 

Mårten Lindskog besökte rådet och gav en kortfattad 

föredragning om ”hemtjänstutredningen”. Mårten nämnde att 

fyra olika utredningar ligger till grund för rapporten. 

 

Mårten informerade om möjligheten till upphandling enligt LOV 

och LOU inom hemtjänsten, nämnde att kundvalsmodellen inom 

hemtjänsten i dagsläget bygger på upphandling enligt LOV.  
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Mårten visade ett antal Powerpoint-bilder med den övergripande 

rubriken utveckling av hemtjänsten. Mårten tog bland annat upp 

följande punkter: 

 

 Utvärdering och utveckling av ersättnings- och 

tidsregistreringssystemet. 

 Bedömning av behov, beställning och utförande av 

insatser inom hemtjänsten (s.k. ”Rambeslut”). 

 Ändringar av regler kring ersättning (Mårten nämnde 

särskilt regeln för avböjda besök – förslaget är att ta bort 

regeln och att schablonen ska öka med två % i stället). 

 System för positionering och tvåfaktorsinloggning.  

 

Mårten gick igenom vissa utmaningar som staden ser inom 

hemtjänsten och som staden behöver komma tillrätta med (läs 

kommande förändringar och nya lösningar som är på gång). 

Exempelvis: Användarupplevelsen av ParaGå (inloggning och 

positionering), tolkning av vissa regler (regelöversyn), effektivare 

administration (utveckling av rapporter och informationssystem), 

samverkan och inflytande (utvecklingsprojekt sdf; 

genomförandeplan och beställning).  

 

Mötet diskuterade bland annat: Kontinuiteten inom hemtjänsten 

och genomförandeplaner, hur dessa ska utvecklas/utarbetas. 

 

Enligt Mårten utgår hemtjänstutredningen bland annat från 

målsättningen om att den enskilde ska ges större delaktighet och 

möjlighet att påverka hur insatser utförs. Den enskildes behov ska 

sättas i större fokus och samverkan kring den enskilde ska öka. I 

sammanhanget nämnde Mårten anhöriga som en viktig grupp och 

att anhörigstödet bör utvecklas.  

 

Rådet tackade Mårten för besöket och önskade honom 

välkommen åter, vid lämpligt tillfälle. 

 

Då Mårten på grund av tidsbrist inte han med att visa samtliga 

Powerpoint-bilder, bifogas dessa – se bilaga 2.  
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§ 4  Dagens gäst 2: Kerstin Sandström, 

stadsdelsdirektör 

Kerstin Sandström besökte rådet, hon tillträdde som 

stadsdelsdirektör i Farsta sdf för cirka sex månader sedan. Under 

denna tid har Kerstin satt sig in i förvaltningens olika 

verksamhetsområden. Kerstin gav en kortfattad föredragning om 

hennes tidigare erfarenhet inom staden, beskrev sitt nuvarande 

uppdrag, nämnde vilka möjligheter och utmaningar som hon ser 

inom förvaltningen. Kerstin talade lite om hennes tidigare 

erfarenhet som stadsdelsdirektör i Skärholmens sdf, beskrev 

skillnader och likheter som hon kan se när hon jämför de 

utmaningar och möjligheter som Skärholmen respektive Farsta 

sdf står inför.  

 

Sven Engström frågade Kerstin om den största skillnaden mellan 

Skärholmen och Farsta. Kerstin svarade att en stor skillnad är 

antalet personer med invandrarbakgrund som bor inom 

Skärholmens stadsdelsområde, vilka jämförelsevis är många fler. 

Farsta stadsdelsområde har å sin sida fler personer med 

missbruksproblematik och personer som lider av psykisk ohälsa.  

 

Kerstin betonade att bland flera viktiga mål är budget i balans ett 

viktigt mål och att förvaltningen ska se över 

myndighetsutövningen, med fokus på att likställighet ska råda. 

Kerstin betonade även att det är viktigt att utveckla och 

kvalitetsäkra nämndens olika verksamhetsområden och nämnde i 

sammanhanget att kvalitén inom hemtjänsten är ett viktigt 

område. Även ekonomin inom hemtjänsten måste säkerställas. 

 

Kerstin sade att hon inte bara har noterat de utmaningar som 

förvaltningens står inför, hon har även noterat all bra verksamhet 

som bedrivs. I sammanhanget nämnde Kerstin bland annat att 

förvaltningen erbjuder många bra aktiviteter för äldre och som 

inte är biståndsbedömda, exempelvis olika aktiviteter inom 

allaktivitetshuset Tuben. Vidare vittnade Kerstin om att 

förvaltningen bedriver ett bra samarbete med olika 

frivilligorganisationer.  
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En av de stora frågorna som har engagerat Kerstin under det 

senaste halvåret är Edö vård och omsorgsboende. Det har varit 

vissa utmaningar, men processen löper på bra. Kerstin nämnde 

”mellanboendet” som en ny eventuell boendeform inom 

stadsdelsområdet och som förhoppningsvis ska kunna möta 

målgruppens behov på ett bra sätt. Kerstin betonade ånyo vikten 

av god kvalitet och att utveckla och säkerställa nämndens olika 

verksamhetsområden. Gunnar Sandell inflikade att han är något 

pessimistisk vad gäller möjligheten till mellanboendet och tror 

för egen del att planerna kan komma att ändras och att staden 

möjligvis kommer fram till att det blir för kostsamt att 

iordningställa mellanboendet och i stället planerar för ett 

ungdomsboende exempelvis. 

 

Gunnar Sandell påtalade att det måste råda ett systemfel, när så 

många förvaltningar inom staden har svårt att klara sin 

äldreomsorgsverksamhet inom tilldelad budgetram. Gunnar 

påtalade även att framräknat behov vad gäller boende platser för 

äldre inom stadsdelsområdet är undermålig eller direkt felaktig 

det vill säga Gunnar menade att det kommer att saknas 

boendeplatser för äldre inom stadsdelsområdet framöver. Rådet 

är av den uppfattningen att man ska kunna bo kvar inom Farsta 

stadsdelsområde även om man har behov av äldreboende. Därför 

anser rådet att fler äldreboendeplatser måste bli tillgängliga inom 

stadsdelsområdet framöver. Kerstin svarade att stadens boenden 

ska ses i sin helhet, som en gemensam resurs för stadens invånare 

och inte enbart som äldreboenden för lokalbefolkningen inom 

respektive stadsdelområde.  

 

Kerstin avslutade sitt besök med att säga att det är glädjande att 

förvaltningen i budgeten för innevarande år har fått extra anslag 

för ökad bemanning inom äldreomsorgen.   

 

Gunnar Sandell bad Kerstin att ta med sig rådets önskemål om att 

det anordnas en boulebana inom stadsdelsområdet. Se ovan, 

ärende nr 3: Mattcurling och boule som inomhusaktiviteter i 

Farsta. 
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Rådet tackade Kerstin för besöket och hälsade henne välkommen 

åter, förslagsvis i samband med budgetarbetet för år 2017. 

 

§ 5  Information från förvaltningen 

 Per-Ove Mattsson informerade om den ekonomiska 

situationen inom äldreomsorgen och föredrog kort 

förvaltningens skrivning i tertialrapport 1.  

 Per-Ove föredrog kvartalsstatistik avseende antal bifalls-

/avslagsbeslut inom äldreomsorgen. (Statistiken delades 

ut i papperformat till rådet) Förvaltningen kommer 

fortlöpande att redovisa kvartalsstatistik framöver. Per-

Ove nämnde att i dagsläget har cirka 1300 personer någon 

form av beviljad hemhjälpsinsats, därutöver tillkommer 

larmtjänstkunder. 

 Per-Ove gav en kort lägesrapport om situationen på Edö 

vård och omsorgsboende. I dagsläget är det 35 personer 

som bor kvar i C-huset. Per-Ove nämnde att det är viktigt 

att säkerställa erforderlig bemanning och att inte brist på 

sjuksköterskor uppstår. 

 Per-Ove informerade om att fullmäktiges beslut om att 

erbjuda gratis broddar till målgruppen äldre har 

effektuerats. Det är många äldre inom stadsdelsområdet 

som har nyttjat möjligheten till gratis broddar. Rådet 

påtalade att de anser att alla äldre över 75 år borde 

erbjudas gratis broddar och inte enbart de äldre som har 

beviljats hemtjänst eller trygghetslarm. 

 Per-Ove informerade rådet om att avdelningschef Päivi 

Kabran har slutat sin tjänst inom förvaltningen. Jonas 

Wilhelmsson som i dagsläget arbetar inom 

äldreförvaltningen efterträder Päivi som avdelningschef, 

avdelningen för egen regi. Jonas börjar den 30 maj. 

 

§ 6  Genomgång av tidplan och balanslista 

Rådet gick igenom och uppdaterade tidplanen över kommande 

möten och balanslistan över rådets frågor, besök och liknande – 

se bilaga 3.  
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§ 7  Övriga frågor  

Överförmyndarnämnden 

Rådet efterfrågade en rapport från överförmyndarnämnden 

angående god man, hur ser det ut inom staden? Förvaltningen 

lovade att återkomma i frågan.  

 

Stadens äldreomsorgsinspektörer 

Christina Johansson ställde frågor om stadens 

äldreomsorgsinspektörer och deras granskningsarbete. Christina 

frågade om aktuella vård- och omsorgsboenden inom Farsta 

stadsdelsområde har granskats av inspektörerna och när senast. I 

det fall förvaltningen inte har blivit granskad av stadens 

äldreomsorgsinspektörer, undrade Christina hur nämnden kan 

bidra till att en granskning genomförs. Förvaltningen svarade att 

stadens äldreomsorgsinspektörer har granskat förvaltningens 

verksamheter, men att de ej kommer ihåg när den senaste 

granskningen genomfördes. Christina efterfrågade en 

granskningsrapport. 

 

Beslutades att förvaltningen dels bjuder in stadens 

äldreomsorgsinspektörer att delta vid något av rådets kommande 

möten dels att förvaltningen återkommer med 

äldreomsorgsinspektörernas senaste rapport. 

 

Biståndsbeslut enligt SoL 

Christina Johansson frågade om det sker en systematisk 

uppföljning av biståndsbesluten inom äldreomsorgen. 

Förvaltningen svarade att samtliga biståndsbeslut följs upp minst 

en gång per år eller mer frekvent på förekommen anledning. 

 

Parkering vid Farsta simhall 

Sven Engström aktualiserade parkeringsfrågan vid Farsta simhall. 

Rådet diskuterade frågan vid sitt möte den 29 februari (§ 7 

Övriga frågor). 

 

Sven lämnade ett förtydligande i frågan, framförde att han önskar 

ett parkerings-/betalningssystem motsvarande det system som 

staden tillämpar vid exempelvis Södersjukhuset. Betalsystemet 
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vid Södersjukhuset fungerar på så sätt att den enskilde löser en 

parkeringsbiljett och när hen ska lämna parkeringen betalar hen 

för faktiskt nyttjad tid som bilen har stått parkerad. Det ska 

jämföras med parkeringen vid Farsta simhall där den enskilde 

betalar i förväg och där den enskilde måste uppskatta 

tidsåtgången som bilen ska stå parkerad. 

 

Föreningsbidrag 

Med anledning av att PRO Sköndal missade sista ansökningsdag 

för att beviljats föreningsbidrag för innevarande år, ställde Bror 

Palmäng frågan om det finns möjlighet för föreningen att ansöka 

om någon form av ”tilläggsanslag”? Bror menade att det 

uteblivna föreningsbidraget är kännbart för föreningen och det 

skulle betyda mycket för föreningen om de får möjlighet till 

någon form av bidrag under innevarande år. Förvaltningen 

svarade att årets föreningsbidrag redan är intecknat och det är 

högst osannolikt att något tilläggsanslag finns att söka. 

Förvaltningen lovade dock att undersöka frågan närmare och 

därefter återkomma med svar. 

 

Trygghetsvandringar 

Rådet framförde att de är positiva till trygghetsvandringar inom 

stadsdelsområdet och vill göras delaktiga i detta viktiga arbete. 

Förslagsvis bjuds rådet in att delta i kommande 

trygghetsvandringar under hösten 2016. Förvaltningen 

återkommer i frågan. 

 

Äldreboendet Villa Tärnö 

Rådet informerade om att några ledamöter från rådet har varit på 

en så kallad öppen visning som Villa Tärnö har anordnat.  

 

Remiss från kommunstyrelsen  

Per-Ove Mattsson informerade om remissen om ”Ändring av 

mandatperioder, sammansättning m.m. och ändring av instruktion 

för kommunstyrelsens pensionärsråd och stadsdelsnämndernas 

pensionärsråd” – Dnr: 101-671/2015.  

 

Remisstiden sträcker sig till den 29 augusti 2016.  
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Förvaltningen lovade att skicka ut remissen till rådet. 

 

§ 8  Nästa möte 

Rådets nästa sammanträde hålls tisdag den 7 juni 2016. 

 

§ 9  Mötet avslutas 

Ordföranden avslutade mötet. 

 


